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 Protokół nr 4/VI/2019 

z posiedzenia Rady Dzielnicy Ochojec z dnia 16.09.2019 r. 
 

Proponowany porządek posiedzenia nr 4/VI/2019 obejmował: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Odczytanie i przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Dzielnicy. 

4. Informacja Przewodniczącego Zarządu w sprawach: 

 korespondencji z Urzędem Miasta, 

 wniosków od mieszkańców, 

 prac wykonywanych na terenie dzielnicy, 

 wykonania uchwał Rady podjętych na poprzednim posiedzeniu. 

5. Informacja Przewodniczącej Komisji Kultury na temat zorganizowanego festynu rodzinnego 

i rozliczenie finansowe festynu. 

6. Informacja Zarządu na temat realizacji budżetu obywatelskiego w bieżącym roku oraz 

projektów zgłoszonych w ramach budżetu obywatelskiego na 2020 rok. 

7. Informacja Skarbnika Zarządu nt. środków finansowych pozostających w dyspozycji Rady. 

8. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na współorganizację 

spotkania z okazji oficjalnego otwarcia nowego zaplecza sportowego na boisku LKS „Płomień” 

Ochojec. 

10. Sprawy różne. 

11. Wnioski i pytania radnych oraz zaproszonych gości. 

12.      Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 Przewodniczący Rady Dzielnicy Krzysztof Szafraniec, stwierdził prawomocność posiedzenia 

Rady na podstawie listy obecności:  obecnych 11/15 członków. Lista  obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 2 Przewodniczący Rady Dzielnicy  przedstawił proponowany powyżej porządek posiedzenia, który 

został przyjęty jednogłośnie  przez Radę. 

 

Ad.3 Przewodniczący Rady odczytał protokół z poprzedniego posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie przez Radę.  

 

Ad.4 Informacje w sprawach korespondencji z Urzędem Miasta, wniosków od mieszkańców oraz 

prac wykonywanych na terenie dzielnicy przedstawił Antoni Piecha – Przewodniczący Zarządu. 

 Wniosek o wymianę słupa przy skrzyżowaniu ulicy Łukowej i B. Kuglera – przekazano do 

rozpatrzenia firmie Tauron. Ze względu na brak odpowiedzi należy go ponowić, 

 Wniosek o ustawienie koszy i stojaków na rowery przed boiskiem Orlik oraz zabudowanie na 

przedmiotowym boisku ławek i zabezpieczenie skarpy pomiędzy boiskiem a szkołą – 

ustawiono ławki i kosze na śmieci ale należy rozwiązać sprawę skarpy pomiędzy boiskiem 

a ogrodzeniem szkoły, 
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 Wniosek o wymianę słupa energetycznego – boczna ul. Gontowej – wniosek przekazano do 

firmy Tauron, 

 Wniosek o zabudowanie dodatkowego punktu oświetleniowego na ul. Krajobrazowej  

– zabudowano punkt oświetleniowy na ulicy Krajobrazowej oraz na bocznej drodze od ulicy 

Cystersów przy posesji nr 7. (działki gminne), 

 Wniosek na prośbę mieszkańców ul. Łowieckiej (Młynek) w sprawie zabudowania progów 

zwalniających oraz wyznaczenie przejścia dla pieszych przez drogę krajową 78 w rejonie 

przedmiotowej ulicy – został wykonany projekt chodnika wzdłuż ulicy Rybnickiej oraz 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu z ulicą Łukową wraz z przejściem dla pieszych. 

Planowane zakończenie inwestycji to jesień 2020 roku, 

 Wniosek o zabudowanie lustra drogowego na wylocie z ulicy B. Kuglera na ulicę Głogową – 

oczekujemy na realizację, 

 Wniosek o odtworzenie chodnika pomiędzy restauracją Biały Dom a przystankiem 

autobusowym. Radny Miasta Rybnika, Pan Krzysztof Szafraniec ponowił wniosek, wnioskując 

dodatkowo o wymianę części nawierzchni chodnika przy przystanku – oczekujemy na 

odpowiedź, 

 Wniosek o wykonanie drugiego progu zwalniającego na ulicy B. Kuglera od strony ulicy 

Uczniowskiej. Opracowano projekt i zlecono do realizacji RSK – oczekujemy na realizację, 

 Wniosek o zmianę organizacji ruchu na odcinku ulicy Chwałęcickiej w rejonie wjazdu do 

posesji: Cystersów 16 i Chwałęcicka 9. Wniosek został zrealizowany,  

 Wniosek o budowę odcinka nowego chodnika przy ulicy Św. Huberta pomiędzy ulicą Rybnicką 

a ulicą Bartników – odpowiedź odmowna, brak środków w budżecie Miasta, 

 Wniosek o poprawienie płyt drogowych na działce 117/47 w rejonie placu zabaw i boiska 

przy ulicy Milenijnej –oczekujemy na realizację, 

 Wniosek o zabezpieczenie barierkami budynku Państwa Wysłucha przed powtarzającymi się 

kolizjami polegającymi na najeżdżaniu samochodów na narożnik piekarni. Z końcem sierpnia 

zabudowano bariery ochronne na rowie przed budynkiem co w żaden sposób nie zabezpiecza 

samego budynku. 5 września odbyła się wizja w terenie z udziałem przedstawiciela Urzędu 

Miasta,  

 Wniosek o odwodnienie pobocza ulicy Pilchowickiej w rejonie posesji nr 16 poprzez 

wykonanie studzienki kanalizacyjnej i odprowadzenie wody do przeciwległego rowu – 

oczekujemy na realizację, 

 Wniosek Radnego Miasta Pana Krzysztofa Szafrańca o wyczyszczenie i wzmocnienia skarp 

brzegowych rowu przy ulicy Cystersów – przekazano do realizacji RSK, 

 Wniosek o wymianę dwóch słupów energetycznych przy ulicy Cystersów (droga boczna) ze 

względu na ich zły stan techniczny, 

 Interpelacja Radnego Pana Krzysztofa Szafrańca w sprawie rozbudowy przedszkola 

w dzielnicy Ochojec – w przyszłym roku zostanie opracowany projekt a sama rozbudowa 

przedszkola zostanie ujęta w planach budżetowych na rok 2021, 

 Wniosek Radnego Pana Krzysztofa Szafrańca w sprawie rozbudowy sieci wodociągowej oraz 

kanalizacji sanitarnej na ulicy Krajobrazowej – UM w odpowiedzi na wniosek przekazał 

informację, iż w wieloletnim planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i kanalizacyjnych na lata 2019 – 2022 nie przewidziano budowy w/w sieci, 
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 Wniosek Radnego Pana Krzysztofa Szafrańca w sprawie zarurowania odcinka rowu przy ulicy 

Krajobrazowej - oczekujemy na odpowiedź, 

 Wniosek Radnego Pana Krzysztofa Szafrańca o wykonanie remontu chodnika wzdłuż ulicy 

Łukowej tj. od ulicy Milenijnej do ulicy Kalinowej oraz od ulicy Wiklinowej do ulicy Rybnickiej 

– oczekujemy na odpowiedź, 

 Wniosek Radnego Pana Krzysztofa Szafrańca o budowę chodnika przy ulicy Cystersów od 

ulicy Wodnika do ulicy Chwałęcickiej – oczekujemy na odpowiedź, 

 Wniosek o rozważenie wykonania oznakowania poziomego i pionowego w rejonie łuku na 

ulicy Pilchowickiej i Pryszczyny – odpowiedź odmowna. 

 

Na terenie dzielnicy prowadzone są następujące prace: 

 Trwa remont kaplicy przy ulicy Rybnickiej – wyczyszczono cegłę, położono nową dachówkę, 

wymieniono blachę na dzwonnicy, zabudowano nowe rynny, zabudowano piorunochron, 

zaimpregnowano ściany zewnętrzne ale niestety niesolidnie wykonano wykończenia pokrycia 

dachowego i mimo poprawek efekt końcowy budzi nasze wątpliwości pomimo akceptacji 

przedstawicieli firmy Abakus i konserwatora z Urzędu Miasta, dalej oczekujemy na 

rozwiązanie tego problemu, 

 Trwają prace przy rozbudowie budynku OSP – w tej chwili prowadzone są roboty 

wykończeniowe, 

 Zakończono prace przy budowie nowych szatni kontenerowych na boisku LKS „Płomień” 

Ochojec. Budynek został dopuszczony do użytkowania. 

Wszystkie uchwały podjęte na poprzednim posiedzeniu zostały zrealizowane. Na festyn 

rodzinny wydano 2 500,00 zł. Plan zadań inwestycyjnych został złożony w UM. Wnioskowane 

prace rozpatrywane będą na etapie tworzenia budżetu na 2020 rok a ich realizacja 

uzależniona będzie od możliwości budżetowych miasta. Ponadto miasto odstąpiło od dostaw 

betonitów na realizację budowy dróg i chodników systemem gospodarczym. W dalszym ciągu 

oczekujemy na fakturę za opał od OSP Ochojec. Z okazji zakończenia sezonu piłkarskiego 

zrealizowano fakturę na kwotę 998,05zł. 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Komisji Kultury na temat festynu rodzinnego który odbył się 

6 lipca br. Szczegółowe rozliczenie festynu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

W sumie po uwzględnieniu wydatków z tym związanych oraz przychodów związanych ze 

sprzedażą losów,  produktów serwowanych w części gastronomicznej oraz różnego rodzaju 

usług sportowo-rekreacyjnych uzyskano zysk w kwocie 5392,00 zł który w całości został 

przekazany klubowi LKS „Płomień” Ochojec na ich bieżącą działalność. Festyn był bardzo 

udany, pod względem organizacyjnym wzorcowy i przede wszystkim była doskonała pogoda. 

Pan Krzysztof Szafraniec wszystkim serdecznie podziękował za ogromne zaangażowanie, 

włożoną pracę, udział w samym festynie i stworzenie rodzinnej atmosfery. 

 

Ad.6 Informacja Zarządu na temat realizacji budżetu obywatelskiego w bieżącym roku oraz 

projektów zgłoszonych w ramach budżetu obywatelskiego na rok 2020. Wszystkie projekty 

z budżetu obywatelskiego na ten rok 2019 zostały już zrealizowane.  Jeżeli chodzi o zgłoszone 

projekty na rok 2020: 

 Skuteczniejszy ratownik – bezpieczny mieszkaniec – na kwotę 30 00,00zł, 

 Klub gier na świeżym powietrzu – na kwotę 9 850,00zł, 
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 Rozwój infrastruktury kulturalnej w Ochojcu – na kwotę 7 558,00zł, 

 Rozwijamy kulturę w Ochojcu – na kwotę 10 000,00zł, 

 Rowerowy Ochojec – na kwotę 3 330,00zł, 

 Spacerowy Ochojec – na kwotę 8 241,24zł 

zostały zweryfikowane pozytywnie przez pracowników Urzędu Miasta. Zgodnie z nowym 

regulaminem przydziału środków finansowych na realizację projektów budżetu 

obywatelskiego, muszą one najpierw przejść procedurę głosowania, związanego z wyborem 

tych projektów, które maja być realizowane na terenie miasta i dzielnicy. Prezydent podaje do 

publicznej wiadomości informację o przeprowadzeniu głosowania na projekty poprzez 

zamieszczenie na stronie internetowej Urzędu Miasta Rybnika listy projektów, które zostaną 

poddane pod głosowanie z podziałem na projekty o znaczeniu lokalnym i projekty o znaczeniu 

ogólnomiejskim. W głosowaniu mogą wziąć udział mieszkańcy. Każdy głosujący ma prawo do 

oddania jednego głosu na projekt o znaczeniu ogólnomiejskim i jednego głosu na projekt 

o znaczeniu lokalnym. Głosowanie odbywa się bezpośrednio w jednej z następujących form: 

pisemnie, poprzez oddanie głosu na karcie do głosowania i wrzucenie karty do urny 

w wyznaczonych na terenie Miasta miejscach do głosowania lub elektronicznie, na formularzu 

elektronicznym za pośrednictwem Internetu. Głos oddaje się poprzez wybranie na karcie do 

głosowania albo na formularzu elektronicznym do głosowania jednego projektu o znaczeniu 

lokalnym oraz jednego projektu o znaczeniu ogólnomiejskim z tym zastrzeżeniem, że głosujący 

ma możliwość zagłosowania tylko na projekt o znaczeniu lokalnym lub tylko na projekt 

o znaczeniu ogólnomiejskim. Za wybrane do realizacji uważa się projekty, które uzyskały 

kolejno największą liczbę głosów, aż do wyczerpania środków przeznaczonych odpowiednio na 

projekty o znaczeniu lokalnym i o znaczeniu ogólnomiejskim. Minimalna liczba głosów, jaka 

musi być oddana na dany projekt, aby mógł być uznany za wybrany do realizacji, musi być 

równa w przypadku projektu o znaczeniu lokalnym - 5% liczby mieszkańców dzielnicy Miasta, 

której projekt dotyczy i w wypadku projektu o znaczeniu ogólnomiejskim - 4.000 mieszkańców. 

W naszym przypadku aby nasze projekty mogły przejść procedurę głosowania każdy z nich 

musi uzyskać minimum 105 głosów oddanych przez mieszkańców naszej dzielnicy. Ponieważ 

każdy mieszkaniec dzielnicy może tylko zagłosować na jeden projekt zgłoszony przez 

mieszkańców i zweryfikowany pozytywnie przez UM to będzie bardzo trudno aby nasze 

wszystkie projekty przeszły procedurę głosowania. Tym bardziej, iż na dzielnicę przeznaczone 

jest maksymalnie 40 000 zł, zaś wszystkie nasze projekty opiewają na kwotę prawie 70 000 zł.. 

Pan Przewodniczący zaapelował aby przeprowadzić akcję informacyjną dotyczącą głosowania 

i zachęcać mieszkańców do udziału w tej procedurze. 

 

Ad.7 Informacja Skarbnika Zarządu nt. środków finansowych pozostających w dyspozycji Rady.  

Na dzień dzisiejszy w  dyspozycji Rady na ten rok jest kwota 5 901,23 zł. 

 

Ad.8  Powołanie komisji uchwał i wniosków. Do Komisji Uchwał i Wniosków zostali zgłoszeni:  

Edward Dajka, Ryszard Bujnowski i Lucjan Rudnicki. Kandydaci wyrazili zgodę i zostali 

jednogłośnie powołani na te funkcje.  

Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na współorganizację 

spotkania z okazji oficjalnego otwarcia nowego zaplecza sportowego na boisku LKS „Płomień” 

Ochojec. W toku dyskusji podjęto Uchwała nr 8/VI/2019 w sprawie: zabezpieczenia środków 

finansowych na współorganizację spotkania z okazji oficjalnego otwarcia nowego zaplecza 

sportowego na boisku LKS „Płomień” Ochojec. Rada Dzielnicy postanawia przyznać kwotę 

w wysokości do 350,00 zł (trzysta pięćdziesiąt złotych) z budżetu Rady na pokrycie kosztów 
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współorganizacji spotkania z okazji oficjalnego otwarcia nowego zaplecza sportowego na 

boisku LKS „Płomień” Ochojec w dniu 28 września 2019 roku. Kwota podana zostanie 

przekazana wnioskodawcy po uzyskaniu rachunków potwierdzających wydatkowanie 

przyznanej kwoty na powyższy cel. Wykonanie uchwały powierza się Komisji Sportu. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie – 11 radnych było za przyjęciem uchwały. Uchwała stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.10 Sprawy różne.  

 

Pan Krzysztof Szafraniec poinformował radnych Rady Dzielnicy Ochojec, iż sprawa budowy 

stacji bazowej telefonii komórkowej firmy Play została definitywnie zakończona. Na wniosek 

firmy Prezydent Miasta, uwzględniając negatywne stanowisko mieszkańców dzielnicy, nie 

wyraził zgody na jej budowę. Po odwołaniu się firmy do wojewody, ten również podzielił 

stanowisko miasta i nie wyraził zgody na budowę. Firma odwołała się do sądu który sprawę 

oddalił. Ten proces trwał od roku 2016 i definitywnie został zakończony. Pan Przewodniczący 

poruszył również problem ewentualnej budowy kopalni w dzielnicy Paruszowiec. Jest to 

sprawa bulwersująca wszystkich rybniczan a nade wszystko mieszkańców Paruszowca, 

Wielopola i Golejowa. My też nie możemy spać spokojnie gdyż naszym sąsiadem jest 

dzielnica Golejów. Sprawa jest niepokojąca, gdyż przypuszczalnie rząd pracuje nad 

specustawą, która nie będzie uwzględniała stanowiska mieszkańców, Urzędu Miasta 

i obowiązującego planu zagospodarowania. Poinformował również iż na tych dwóch 

działkach, leżących pomiędzy sklepem meblowym a budynkiem komunalnym, wzdłuż ulicy 

Rybnickiej, gdzie koparki zebrały warstwę humusu, na dzień dzisiejszy nie ma zgłoszenia 

w UM jakiejkolwiek budowy. Radni zgłosili również problem związany z progiem 

zwalniającym na ulicy Chwałęcickiej, gdzie w czasie opadów zbiera się woda a zimą tworzy się 

„lodowisko” jak również z mostkiem na tej ulicy na wysokości numeru 16. 

 

Ad.11 Wniosków i pytań radnych oraz zaproszonych gości nie było. 

 

Ad.12 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Krzysztof Szafraniec zakończył posiedzenie 

dziękując za udział w zebraniu. 

 

 
 

                Protokołował                                               Przewodniczący Rady Dzielnicy 

    ……………………………..                                           …………………………………………… 

                      Lucjan Rudnicki                                         Krzysztof Szafraniec 

 


